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Източник: БНР 

 

Заглавие: Битовите отпадъци на София ще се превръщат в гориво от първи април 

 

Линк:https://bnr.bg/radiobulgaria/post/100675778/raw_key%20%20tev?page_1_4=30

&page_1_3=4 

 

 
 

Текст: 30 хил. столичани ще се отопляват от т. нар. RDF-гориво, създадено от 

преработени битови отпадъци. То ще се използва за създаването на 

топлоенергия в ТЕЦ „София“. Битовите отпадъци ще бъдат преработвани от първи 

април в новия завод до с. Яна. Това обяви министърът на околната среда и водите 

Ивелина Василева. Инсталацията за оползотворяване на RDF-гориво в ТЕЦ 

„София“ ще се финансира по Оперативна програма „Околна среда“ 2014-

2020. Стойността на проекта е 135 млн. евро. Министърът съобщи, че проектът е 

минал през екооценка и е получил положително становище. Извършените 

анализи на технологията показват, че ще се гарантира качеството на 

атмосферния въздух в района на Топлофикация-София, добави Василева. 

https://bnr.bg/radiobulgaria/post/100675778/raw_key%20%20tev?page_1_4=30&page_1_3=4
https://bnr.bg/radiobulgaria/post/100675778/raw_key%20%20tev?page_1_4=30&page_1_3=4


Източник: 24 Часа 

 

Заглавие: Зам.-министър е дал съгласие за превоз на 25 000 тона отпадъци от 

Италия 

 

Линк: https://www.24plovdiv.bg/index.php/novini/article/8080501 

 

 
 

Текст: При разследване по досъдебно производство е установено, че с  

оправомощен заместник-министър на околната среда и водите е дадено 

съгласие за трансграничен превоз на 25 000 тона отпадъци от Република Италия. 

 

В хода на извършените процесуални действия на площадка в гр. Плевен са 

открити огромно количество отпадъци, част от тях - в бали с нарушена цялост на 

опаковката. Изяснено е, че за тази площадка дружеството, което я използва не 

разполага със съоръжения за третиране на отпадъци, обектът не е водоснабден 

и електроснабден, няма назначени работници по трудов договор. 

 

В съответствие с реда установен в Законa за управление на отпадъците и след 

уведомяване от наблюдаващия прокурор от Районна прокуратура – Плевен, 

главният прокурор сезира министъра на околната среда и водите с искане за 

възобновяване на производството по издаване на разрешението за 

трансграничен превоз, поради установено съществено нарушение на изискване 

за законосъобразност. 

 

Въз основа на разкритото конкретно нарушение, при издаването на решението 

за съгласие за трансграничен превоз, главния прокурор възложи на Върховната 

административна прокуратура да сезира министъра на околната среда и 

водите да извърши проверка и предприеме необходимите законосъобразни 

мерки. 

 

Източник: Под тепето 

 

Заглавие: Екоинспекцията глоби Община Пловдив за завода за отпадъци в 

Шишманци 

 

Линк: https://podtepeto.com/aktualno/ekoinspekcziyata-globi-obsthina-plovdiv-za-

zavoda-za-otpadaczi-v-shishmanczi/ 

 

 

https://www.24plovdiv.bg/index.php/novini/article/8080501
https://podtepeto.com/aktualno/ekoinspekcziyata-globi-obsthina-plovdiv-za-zavoda-za-otpadaczi-v-shishmanczi/
https://podtepeto.com/aktualno/ekoinspekcziyata-globi-obsthina-plovdiv-za-zavoda-za-otpadaczi-v-shishmanczi/


Текст: От началото на годината директорът на РИОСВ – Пловдив е издал 9 

наказателни постановления, с които на нарушители на екологичното 

законодателство са наложени санкции и глоби в общ размер на 48 500 лева. От 

тях над 30 000 лева са финансовите санкции към Община Пловдив. 

 

Става дума за две наказателни постановления във връзка с нарушения на 

територията на завода за отпадъци в пловдивското село Шишманци: 

 

 – НП № 4/28.01.2025 г., издадено срещу Община Пловдив за това, че не изпълнява 

Условие, поставено в издаденото им Комплексно разрешително. Поради това и 

на основание чл. 164, ал. 1, вр. чл. 123в, т. 2 от ЗООС й е наложена имуществена 

санкция в размер на 14 600 лв. 

 

–  НП № 5/28.01.2025 г., издадено срещу Община Пловдив за това, че не изпълнява 

Условие, поставено в издаденото им Комплексно разрешително. Поради това и 

на основание чл. 164, ал. 1, вр. чл. 123в, т. 2 от ЗООС й е наложена имуществена 

санкция в размер на 14 700 лв. 

 

Екозаводът бе открит по холивудски през есента на 2009-а година. Екозаводът е 

първият в България за преработка на битови отпадъци. Инвестицията е в размер 

на 42 млн. лева, от които 32 млн. лв. са осигурени от държавата, а останалите 10 

млн. лв. от Община Пловдив. Припомняме, че капацитеът на въпросната клетка-2 

е 142 000 тона. Санкии за препъълването и управата на града търпи почти всяка 

година, като най-ранните съобщения за тях се появиха през 2016-а. 

 

Поредно нарушение в опожарения склад в Шишманци. Година по-късно там 

започна серия от сериозни пожари – Отпадъците от предишния пожар в 

Екозавода в Шишманици не са били премахнати. 

 

През 2019-а Хората от селото протестираха дълго време заради обгазяване и 

миризми от завода в Шишманци, писаха на премиера и искаха референдум. 

Към тях се присъединиха жители на Белозем, Болярино и Раковски. От името на 

власта отговори Министър Димов: Заводът няма да спре. 

 

Преди 3 години от община Пловдив се похвалиха с подписан договор за 

финансиране по ПУДООС за безвъзмездната финансова помощ от 6 531 776,70 

лв., с които да се изгради Трета клетка за отпадъци там, ддДо днес тя не е 

въведена в експлоатация. 

 

От месечния отчет на РИОСВ-Пловдив става ясно още, че на местната управа е 

съставен и още един акт за установяване на административно нарушение АУАН 

№ 9/07.02.2025 г. отново по причина препълване на клетка 2. 

 

Източник: Община Бургас 

 

Заглавие: Малчуганите от две детски градини се запознаха с разделното 

изхвърляне на отпадъци и ползата за природата от него 



 

Линк: https://www.burgas.bg/bg/novini/malchuganite-ot-dve-detski-gradini-se-

zapoznaha-s-razdelnoto-izhvarlyane-na-otpadatsi-i-polzata-za-prirodata-ot-nego 

 

 

Текст: Чрез интересни презентации, реализирани по атрактивен начин,  за да 

привлекат детското внимание, малчуганите от ДГ” Синчец” в Бургас и ДГ"Слънце” 

в Камено научиха как да изхвърлят различните отпадъци разделно и какво се 

случва после с тях. 

 

Интерактивните презентации бяха представени от  директора на ОП „ЧИСТОТА 

ЕКО“ д-р инж. Стефан Калчев заедно с екипа от отдел Екология на предприятието, 

Кремена Димитрова, Маргарита Палова и Технолог инсталация компостиране 

Пепа Кратункова. 

 

  Децата имаха възможността да се  запознаят по достъпен за тях начин с 

разделното събиране на отпадъци, стъпките на тяхната преработка и повторното 

им използване. Научиха и за компостирането като метод за производство на 

биоторове, изключително полезни за околната среда. За финал децата 

подготвиха за майките си нежен осмомартенски подарък - красиви теменужки, 

които посадиха в саксийка. 

 

Източник: БТА 

 

Заглавие: Община Кюстендил предлага изхвърлянето на битови отпадъци да 

става с електронни чипове 

 

Линк: https://www.bta.bg/bg/news/bulgaria/847467-obshtina-kyustendil-predlaga-

izhvarlyaneto-na-bitovi-otpadatsi-da-stava-s-elektr 

 

 
 

Текст: На срещи-дискусии представители на Община Кюстендил предложиха на 

бизнеса и гражданите вариант за отчитане на генерираните отпадъци с 

индивидуален електронен чип. Предложението има за цел да се намери най-

удачният вариант за заплащане на такса битови отпадъци, спазвайки принципа 

„Замърсителят плаща“, който се очаква да бъде одобрен от 1 януари 2026 г. 

 

Община Кюстендил предлага за изхвърлянето на битовите отпадъци в 

съществуващите контейнери тип „Бобър“ да се ползва индивидуален електронен 

чип. Целта е справедливо таксуване на база генериран отпадък, поясни кметът 

https://www.burgas.bg/bg/novini/malchuganite-ot-dve-detski-gradini-se-zapoznaha-s-razdelnoto-izhvarlyane-na-otpadatsi-i-polzata-za-prirodata-ot-nego
https://www.burgas.bg/bg/novini/malchuganite-ot-dve-detski-gradini-se-zapoznaha-s-razdelnoto-izhvarlyane-na-otpadatsi-i-polzata-za-prirodata-ot-nego
https://www.bta.bg/bg/news/bulgaria/847467-obshtina-kyustendil-predlaga-izhvarlyaneto-na-bitovi-otpadatsi-da-stava-s-elektr
https://www.bta.bg/bg/news/bulgaria/847467-obshtina-kyustendil-predlaga-izhvarlyaneto-na-bitovi-otpadatsi-da-stava-s-elektr


на Община Кюстендил Огнян Атанасов. Той допълни, че на кръстовището на 

улиците "Христо Ботев" и "Цар Симеон" в Кюстендил ще бъде поставена пробна 

конструкция, чиито капак може да бъде отворен само с индивидуален чип. След 

отваряне на капака в контейнера ще могат да бъдат изхвърлени отпадъци с обем 

не по-голям от 30 литра. След като системата бъде задействана, в общината ще 

се получава сигнал, че контейнерът е на път да се запълни и ще бъде изхвърлен. 

Така общината ще знае кое домакинство, магазин или заведение, колко отпадък 

генерира и колко такса ще трябва да плати. 

 

Мястото е избрано, защото в района има многофамилни жилищни сгради, 

къщи, магазини и ресторант, което, по думите на Атанасов, ще даде възможност 

общината да събере информация какво количество отпадък се изхвърля от 

различните типове бизнес и сградите в района. 

 

„Към днешна дата таксата, която заплащат бизнесът и гражданите не е 

справедлива от гледна точка на това, че тя е начислена на база промил от 

стойността на имота. Най-справедливият вариант е замърсителят плаща, тоест - 

колко отпадък генерираш, толкова да платиш“, каза кметът Атанасов. 

 

На срещата кметът на Огнян Атанасов поясни, че такса смет, която се заплаща 

на общината, е само за общия битов отпадък. За производствените отпадъци 

генерирани от фирмите, както и за рециклируемите материали е необходимо 

те да имат сключен договор с фирма, която да ги събира. Фирмите могат да 

предават рециклируемите отпадъци за преработка. 

 


